
Guidning Cedergrenska parken, 8 maj 2025
Hej alla medlemmar som inte hade möjlighet att vara med på vandringen i Cedergrenska parken 
den 8 maj. Här kommer en sammanfattning av vad vi förevisade på platsen!

Cedergrenska parkens Skötsel- och Åtgärdsplan som vi arbetat efter sedan 2010, är i det stora 
hela nästan helt uppfylld och nästan alla åtgärder gjorda.  Vi kommer att försöka hinna uppdatera 
dokumentet under 2025, så att vi får nya mål och åtgärdslistor att arbeta efter, för att höja parken 
till nästa nivå när det gäller upplevelsevärden och funktioner. 

Trädgården: 
• Rosorna i planteringen har blivit uppgraderade, förutom New Dawn som är kvar som 
stommen så har ett antal klätterrosor planterats. Dessutom klematis för att komplettera dem i 
blomning. 
• I planteringarna är det också påfyllt med ett nytt planteringsmaterial. Det kan särskilt vara 
användbart när vi har planteringar med riktigt tung lera, där det kan vara svårt att etablera växter 
som vill ha lite luftigare miljö för sina rötter. Materialet kan variera lite i sina beståndsdelar, men 
sten, pimpsten, biokol och kompost är de vanligaste ingredienserna. Dessa material används 
också i vårt Klimat -och skelettjordsprojekt, där vi har utmaningar med gatuträd i hårdgjorda ytor. 
Längs med Ovala parken är ett exempel på plats där det använts med riktigt bra resultat. Materi-
alet går under flera namn, t.ex Lättjord C, eller Hekla Trädvitamin, beroende på recept. 
• Vi har fått kontakt med Rosensällskapet och Stockholmsrosen som vi hoppas ska kunna 
ge oss tips om historiska rosor som kan vara odlingsvärda i parken. Vi vill också slå ett slag för 
POM, Programmet för Odlad Mångfald, som SLU sjösatt, och som nu producerat ett utbud av 
väldigt odlingsvärda kultursorter av perenner, rosor, klätterväxter, bärbuskar, dalior och tilloch-
med lökväxter som nu kommit tillbaka in i svensk plantskoleodling. Dessa sorter är gamla och 
tåliga med utmärkta egenskaper och perfekta att plantera om man har en gammal trädgård där 
man vill bevara ett visst mått av kulturmiljö. 
• Nya perenner som planterats  i rabatterna är julrosorna, för att ge extra tidigt flor, samtidigt 
som de tidiga lökarna. Befintliga perenner som irisarna har delats och flyttats.
• I höst kommer vi köra en ordentlig lökplantering igen och sätta fler historiska narcisser och 
snödroppar bland annat.

Minneslunden för husdjur:
• Här kommer vi att satsa på rumslighet när vi ändå gallrar i parken, och skapa låga väggar 
av trädbitar, som kommer att bidra som faunadepåer samtidigt som man får en känsla av rums-
lighet och avskildhet. Här har vi haft problem att etablera större exemplar av buskar, men vi ska 
göra ett försök till att få in lite doft och blomning och samtidigt avskildhet mot Stockholmsvägen. 
Tips på faunadepå/insektshotell som den kända engelska landskapsarkitekten Nigel Dunnett har 
i sin egen trädgård. Ett enkelt sätt att skapa rumslighet och biologisk mångfald i ett. Se bild ovan-
för. 



Grankärret:
• Hexagonen kom äntligen på plats under 2024 – parkens första väderskydd, i skoglig stil 
med fjällpanel på taket. 
• Här kommer vi att gallra inom kort för att få lite mer plats till de träd som behöver det, få in 
lite mer ljus, få plats med framtida träd.
• Här har vi planterat exoter som både gått mestadels väldigt bra, men också någon som dött 
av. 
• Vi flyttade hit ett antal hortensior från en park där de gått riktigt dåligt, och de har fått ett nytt 
liv i Grankärret där de trivs så bra att de knappt kräver någon omvårdnad.
• 2023 planterade vi ett sibiriskt korkträd, ett tulpanträd, en kärrcypress, mfl. 
• 2024 planterade vi ett antal exoter: japanska lönnar, en kopparbjörk m.fl. Skyltning kommer 
inom kort på varje träd. 
• Tanken är att vi i framtiden också ska få till lite mer blommande klematis och andra blom-
mande arter för lundmiljö, men också förhoppningsvis klätterrosor mot planket mot Kungsvägen. 

Tornberget: 
• Här är det mestadels fri utveckling, men vi tittar på riskträd årligen, och även arter som är 
skyddsvärda, samt hur vi kan få en artfördelning som både boostar biologisk mångfald men också 
ger estetiska värden. 
• Samtliga stigar kommer att få ett nytt lager flis inom kort. 
• Vi märker att bokarna sprider sig väldigt mycket och de måste man hålla undan eftersom de 
är mycket spridningsbenägna och också skuggar ut sin konkurrens. Bokarna får hålla sig i bokde-
len.
• Här tittade vi även på ekorren samt de stora träpicknickborden som vår underleverantör till 

våra ramavtalade arborister tillverkat. Vi arbetar mer och mer med att förvandla träd som tyvärr 
måste tas ned till olika bord, bänkar och även konst till våra parker. Nu har vi precis fått ett stort 
bord med bänkar till Samsöparken av en alm som tyvärr dog av almsjukan under 2024. Den får 
leva kvar nästan där den stod och växte, men nu i en annan form. 

Strandpromenaden: 
• Vi tittar på att i framtiden kunna ersätta det gamla lusthuset med en kopia så att det finns ett 
till väderskydd i parken. 
• Trappan renoverades c:a 2021 den är i väldigt bra skick. Tyvärr har vi tappat mycket almar 
här till almsjukan. 
• Nedanför trappan håller vi på med ett gallringsprojekt för att eken som står här ska få ett 
långt liv. Ekar tenderar att tappa grenar när andra snabbväxande träd växer upp i deras armhålor 
eller förbi deras grenar och skuggar ut dem. Samtidigt hoppas vi på att återskapa en häckliknande 



struktur mot ängen och få in lite mer ljus.

Ängen:
• Här kommer det nya humlestörar i år. Som ni vet så har vi ett samarbete med Danderyd 
Täby biodlarförening som har hand om visningskupor i parken. Den 24 maj kommer de att ha öp-
pet hus i parken och man kan komma och titta på bisamhällen och lära sig mer om biodling. 
• Till hösten tittar vi på om vi ska plantera pluggplantor av ängsväxter för att utöka den biolo-
giska mångfalden i ängen, men också förmodligen mer lökväxter. En ny gång kommer att klippas 
över ängen så att det blir lättare att ta sig ner över ängen så att man kan uppleva mer blomning. 

Vill även passa på att påminna om Danderyd Täby Biodlarförenings Öppet hus i parken den 24e 
maj då man kan lära sig mer om bin och honung!

Stort tack för den fina uppslutningen, och vi ses igen nästa år(senast)!

mvh 
Stadsträdgårdsmästare Karin Almén och 
Landskapsarkitekt Martina Ulinder
Danderyds kommun


